

LETTER NUMBER 376

1 1847-10-06

2

Loués st. J. M. J.

Mon cher fils en J. C.

Vous voudrez remettre votre voyage de Louvain, à dimanche en huit, ou à jeudi en huit. Je pense que les esprits seront bien calmés alors et que plusieurs rougiront de ce qui s'est fait à la honte de notre institut et du nom de religieux.

Examinez si Mr le supérieur a fait à son conseil, lecture d'une lettre que je lui ai écrite, la semaine dernière, et des règles du supérieur et des assistants. Vous prendrez des informations aussi, chez les assistants. Voyez s'il ne convient pas d'humilier Mr Xavier dont la vanité perce à chaque pas et qui couvre de ridicule un sujet de l'Institut qui a été supérieur.

Vous êtes déjà informé, je pense, de la mort de notre frère François. C'est le jour de sa fête patronale, que ce religieux si simple et si agréable aux yeux de Dieu, est allé recevoir la récompense au ciel.

Prions beaucoup, mon cher fils; nous avons grand besoin d'attirer la bénédiction sur tous nos religieux et sur tous nos élèves.

Je suis bien sincèrement

Votre dévoué Père en J. C.

Gand 6 oct. 1847

C. G. V. C.

6 October 1847

Praised be Jesus, Mary and Joseph

My dear son in Jesus Christ,

Please postpone your journey from Louvain until a week Sunday or a week Thursday. I think that people will have calmed down by then and that several will be blushing at what has been done to the shame of our Institute and of the name of religious.

Please check and see if the Superior¹ has read to his Council a letter which I wrote to him last week about the Rules for both the Superior and the Assistant. Enquire about this from the Assistants² also. See if it would not be a good idea to shame Mr Xavier³ whose vanity shows through at each step and ridicules a confrere of the Institute who has been a Superior.

You will have already been told, I think, of the death of our Brother François⁴. It was on the day of his Patronal feast that this religious, simple and pleasing to the eyes of God, went to receive his reward in heaven.

Let us pray a great deal, my dear son; we have a great need to attract blessings on all your religious and pupils.

I am most sincerely,

Your devoted Father in Jesus Christ,

Ghent 6 October 1847

C.G.V.C.

¹ Mr Patrick McSwiney [51] (CGK)

² Mr Arsène Suvéé [89] and Mr Philémon Opdebeeck [63] (CGK).

³ Mr Xavier Denuncé [12] was Superior of Rooborst 1834-1837 and of Melle 1837-1840 (CGK)

⁴ Br François Verkindere [2]